



中国科技核心期刊
全国优秀农业期刊
江西省优秀期刊

CN36-1124/S
ISSN1001-8581

江西农业学报

Jiangxi Nongye Xuebao

ACTA
AGRICULTURAE
JIANGXI

第25卷 第2期
Vol.25 No.2
2013

江西省农业科学院
江西省农学会 主办

目 次

土壤肥料

- 双季稻田冬种对土壤肥力的影响及相关性分析 黄国勤,罗晓燕,刘彬彬(1)
烟田适宜土壤水势指标研究 刘学勇,赵松义,龙怀玉等(5)
冬种马铃薯黑膜夹层覆盖栽培氮肥和钾肥不同用量和组配对植株及产量的影响
..... 陆昆典,李春光,韦小贞(10)
不同施肥量对“黄冠”梨果实发育特性及品质的影响 杨峰,赵林,樊继德等(14)

作物科学

- 江苏省构建沿海滩涂盐碱地甜高粱产业技术体系的设想 张培通,李春宏,郭文琦等(17)
南方山区中稻机插条件下高产栽培技术研究 陈立才,李艳大,舒时富等(21)
优质两系杂交油菜“赣两优5号”的选育 刘宁,吴平,袁卫红等(25)
苏玉系列不同玉米品种的鉴定与比较 苏彩霞,李春荣(27)

植物保护

- 江西两种生态类型棉田及棉周边杂草棉盲蝽发生研究 张兴华,田绍仁,李捷等(30)
不同土壤消毒剂对连作花生的病害及产量的影响 葛洪滨,刘宗发,徐宝庆等(37)
微生物除草剂的研究现状 曾秘,张亚,彭争科等(40)
啶酰菌胺对水稻纹枯病菌的毒力及田间防效 陈宏州,杨敬辉,狄华涛等(44)

园艺园林

- 辣椒产量与相关农艺性状的灰色关联度分析 张秀荣,李晓丹,张延安等(47)
试论山地峡湖地区生态景观建设——以陕西安康瀛湖为例 蒋庭菲(51)
逍遥津公园的改造研究 疏梅,何疏悦,王乌兰(55)
青花菜新品种瑞青8号的选育 秦文斌,戴忠良,吴国平等(58)

动物科学

- 日粮中菊苣添加比例对鹅屠宰性能和肉品质的影响研究 张家宏,韩光明,马谈斌等(61)
安义瓦灰鸡的选育研究 谢明贵,刘林秀,谢金防等(68)
真菌多糖免疫增强剂在养禽生产中的研究与应用 连瑞丽,李宇伟,李存法(73)

期刊基本参数:CN36 - 1124/S * 1989 * m * A4 * 158 * zh * P * ¥ 10.00 * 1000 * 43 * 2013 - 02

气象·资源环境

- 近10年来榆林市退耕还林(草)效益分析研究——以榆阳区为例 张玲玲,董婕,延军平(76)
呼和浩特市雷暴气候特征及其变化分析 刘正源,姜苏,曹洪亮(79)
农业气象灾害适应能力及其构建 鲍文(83)
渭河宝鸡段丰水期水质现状分析与评价 耿雅妮(87)
南昌市湾里区森林净化环境价值核算 吕敬国,韩远华,刘良源(90)
“四位一体”沼气工程的生态经济效益分析研究——以河南平顶山市沼气工程为例 李鹏,彭舜磊(92)

烟草科学

- 干旱胁迫对云烟87不同生育期叶绿素含量影响的研究 熊江波,周紫燕,叶清等(95)
烤烟生长过程中多酚及相关酶活性的动态变化 闻刚,赵铭钦,李小勇等(98)
罗平烤烟新品种的适应性研究 王稼良,卢君龙,彭再欣等(101)
番木瓜叶挥发油化学成分分析及其在卷烟中的应用 林凯(104)
烤烟密集烘烤智能控制技术研究进展 段史江,朱红根,傅宗仁等(107)
河南省烤烟生产区位移动的成因分析 张新景,苏新宏,郑劲民(110)
浅谈“三段六步式”烘烤工艺效果评价 汪伯军,李昆(114)
常压热水锅炉集中供热烘烤性能的研究 李德仑,翟欣,陈雪等(117)
针式烟夹夹烟烘烤应用效果研究 周孚美,谷云松,孟可爱(120)

土地科学

- 重庆市开发区土地集约利用评价研究 曹蕾,钟菲,章明(123)
吉林省建设用地批后监管信息系统开发与设计 张羽,郝新宇,王斌(126)
宜丰县低丘缓坡地宜建性评价研究 高洁纯,张军(129)
城市土地集约利用影响因素分析——以南宁市为例 谢毅,石晨曦(132)

管理科学

- 陕西省粮食生产安全驱动因素分析 宋佃星(135)
我国能源碳排放的空间差异及低碳发展路径研究 徐英夕(140)
风险管理中的公众参与问题研究 王婧(147)
农村水利项目社会评价研究——以江西省QL湖防洪治涝建设项目为例 黄翠翠,颜素珍(152)
浅议提高乡村公共决策效果的途径 潘燕萍(156)

ACTA AGRICULTURAE JIANGXI

Vol. 25 No. 2 February 2013

CONTENTS

- Effect of Winter Cropping System in Double - cropping Paddy Field on Soil Fertility and Correlation Analysis HUANG Guo - qin, LUO Xiao - yan, LIU Bin - bin(1)
- Research on Suitable Soil Water Potential Index of Tobacco Field LIU Xue - yong, ZHAO Song - yi, LONG Huai - yu, et al. (5)
- Effects of Application Rate and Proportion of Nitrogen Fertilizer and Potassium Fertilizer on Plants and Yield of Winter Potato Cultivated by Black Film Interlayer Covering LU Kun - dian, LI Chun - guang, WEI Xiao - zhen(10)
- Effects of Different Fertilizer Application Rates on Fruit Development Characteristics and Quality of "Huangguan" Pear YANG Feng, ZHAO Lin, FAN Ji - de, et al.(14)
- Assumption of Constructing Sweet Sorghum Industrial Technology System in Coastal Saline - alkali Land in Jiangsu Province ZHANG Pei - tong, LI Chun - hong, GUO Wen - qi, et al. (17)
- Study on High - yielding Cultivation Technique of Middle Rice under Mechanization Transplanting Condition in South Mountain Region CHEN Li - cai, LI Yan - da, SHU Shi - fu, et al. (21)
- Breeding of High - quality Two - line Hybrid Rape Variety Ganliangyou No. 5 LIU Ning, WU Ping, YUAN Wei - hong, et al. (25)
- Identification and Comparison of Different Maize Varieties in Suyu Series SU Cai - xia, LUAN Chun - rong(27)
- Study on Occurrence of Cotton Lygus in Two Ecological Types of Cotton Fields and Their Surrounding Weeds of Jiangxi Province ZHANG Xing - hua, TIAN Shao - ren, LI Jie, et al. (30)
- Effects of Soil Disinfectants on Diseases and Yield of Continuously - Cropped Peanut GE Hong - bin, LIU Zong - fa, XU Bao - qing, et al. (37)
- Research Situation of Microbial Herbicides ZENG Mi, ZHANG Ya, PENG Zheng - ke, et al. (40)
- Indoor Virulence and Field Control Efficiency of Bosealid against *Rhizoctonia solani* in Rice CHEN Hong - zhou, YANG Jing - hui, DI Hua - tao, et al. (44)
- Analysis of Grey Correlative Degree between Yield and Related Agronomic Characters of Pepper ZHANG Xiu - rong, LI Xiao - dan, ZHANG Yan - an, et al. (47)
- Construction of Eco - landscape in Mountain, Canyon and Lake Areas: Taking Yinghu of Ankang in Shaanxi as An Example JIANG Ting - fei(51)
- Study on Reconstruction of Xiaoyaojin Park SHU Mei, HE Shu - yue, WANG Wu - lan(55)
- Breeding of Broccoli New Variety Ruiqing No. 8 QIN Wen - bin, DAI Zhong - liang, WU Guo - ping, et al. (58)
- Effects of Different Chicory and Formula Feed Ratios in Dietary on Slaughter Traits and Muscle Quality of Geese ZHANG Jia - hong, HAN Guang - ming, MA Tan - bin, et al. (61)
- Study on Breeding of Anyi Tile - like Gray Chicken XIE Ming - gui, LIU Lin - xiu, XIE Jin - fang, et al. (68)
- Research and Application of Fungal Polysaccharide Immuno - enhancers in Poultry Production LIAN Rui - li, LI Yu - wei, LI Cun - fa(73)
- Analysis of Benefits of Returning Farmland to Forestland or Grassland in Yulin City in Recent 10 Years: A Case Study of Yuyang District ZHANG Ling - ling, DONG Jie, YAN Jun - ping(76)

(下转封三)

ACTA AGRICULTURAE JIANGXI
Vol. 25 No. 2 February 2013

(上接封二)

- Climate Characteristics of Thunderstorm and Its Changes in Hohhot LIU Zheng - yuan, JIANG Su, CAO Hong - liang(79)
- Adaptability to Agricultural Meteorological Disasters and Its Construction BAO Wen(83)
- Analysis and Evaluation on Water Quality of Baoji Section of Weihe River in Wet Season GENG Ya - ni(87)
- Accounting of Environment Purification Value of Forest in Wanli District of Nanchang City LV Jing - guo, HAN Yuan - hua, LIU Liang - yuan(90)
- Analysis of Ecological and Economic Benefits of Quaternary Biogas Project: Taking Pingdingshan Biogas Project of Henan as An Example LI Peng, PENG Shun - lei(92)
- Effects of Drought Stress on Chlorophyll Content of Yunyan 87 in Different Growth Periods XIONG Jiang - bo, ZHOU Zi - yan, YE Qing, et al. (95)
- Dynamic Changes of Polyphenols and Related Enzyme Activities during Tobacco Growth WEN Gang, ZHAO Ming - qin, LI Xiao - yong, et al. (98)
- Adaptability Study of New Flue - cured Tobacco Varieties in Luoping WANG Jia - liang, LU Jun - long, PENG Zai - xin, et al. (101)
- Analysis of Chemical Compositions of Volatile Oil in Papaya Leaf and Its Application in Cigarette LIN Kai(104)
- Research Progress in Intelligent Control Technology of Tobacco Bulk Curing DUAN Shi - jiang, ZHU Hong - gen, FU Zong - ren, et al. (107)
- Cause Analysis of Location Migration of Flue - cured Tobacco Production in Henan Province ZHANG Xin - jing, SU Xin - hong, ZHENG Jin - min(110)
- Effect Evaluation of "Three Phases and Six Steps" Baking Process WANG Bo - jun, LI Kun(114)
- Baking Properties of Atmospheric Pressure Hot - water Boiler Used for Central Heating System LI De - lun, ZHAI Xin, CHEN Xue, et al. (117)
- Study on Application Effect of Needle - style Tobacco Clip for Tobacco Leaf Baking ZHOU Fu - mei, GU Yun - song, MENG Ke - ai(120)
- Evaluation of Land Intensive Utilization in Chongqing Developmental Zone CAO Lei, ZHONG Fei, ZHANG Ming(123)
- Design of Information System for Post - approval Supervision of Construction Land in Jilin Province ZHANG Yu, HAO Xin - yu, WANG Bin(126)
- Evaluation of Constructional Suitability of Low - hilly and Slow - sloping Land in Yifeng County GAO Jie - chun, ZHANG Jun(129)
- Analysis of Factors Affecting Intensive Use of Urban Land: A Case Study of Nanning XIE Yi, SHI Chen - xi(132)
- Analysis of Driving Factors of Grain Production Security in Shaanxi SONG Dian - xing(135)
- Study on Spatial Differentiation in Energy Carbon Emission and Low - carbon Developmental Path of China XU Ying - xi(140)
- Research on Public Participation in Risk Management WANG Jing(147)
- Study on Social Evaluation of Rural Flood Control Works: Taking QL Lake Flood Control Projects in Jiangxi Province as An Example HUANG Cui - cui, YAN Su - zhen(152)
- Brief Discussion about Approaches to Improve Effect of Rural Public Decision - making PAN Yan - ping(156)